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Børn & Unge 

Søvind Skole & Børnehus 
 

Ravnebjerget 12 
8700 Horsens 

Telefon: 76291755 
 

 
Referat, ordinært bestyrelsesmøde 23/24 
Onsdag 1.11.2023 
 
kl. 19:00-21:00  
 

Fraværende: Bettina 
 
I = information, D = drøftelse, B = Beslutning  

 
1. Evt. 

- Præsentation af Andreas som ny medarbejderrepræsentant – efterfølgende diskussion af 
om det er udtryk for en generel frygt/afmatning blandt personalet at en pædagog ikke føler 
lysten eller overskuddet. Ulla påpeger behov for også at beskytte personalet mod for meget 
overarbejde. 

- Dit barn er ikke mødt i skole – melding på AULA:  Hvis en elev ikke er mødt op til skolestart, 
når der føres protokol sender systemet automatisk en sms ud til forældrene ”dit barn er ikke 
mødt i skole”. Hvad er forventninger herefter? Jens sender et udkast til Ditte om info til 
forældrene vedr. forventninger til hvem der gør hvad efterfølgende.. 

- Retningslinjer i bestyrelsen ift tavshedspligt etc: Jens sender retningslinjer 
(styrelsesvedtægterne: ”møder holdes for lukkede døre”) til Ulla og Andreas. 

 
2. Korte efterretninger (I) 

a. Eleverne: Har haft valgfagsuge med tre forskellige temaer: Fra yt til nyt, Boldspil og 
Design biblioteket. En rigtig fin oplevelse med god stemning. Inkluderende fællesskaber. 
Horsens bedste idé: Projektuge der handler om at minimere energien. Sidste år fik 
Søvind en fin placering (vi vandt). 

 
b. Bestyrelsesformanden 

a. Opdatering af hjemmesiderne vedr. ansatte og kontaktinformationer. Ulla har 
kontaktet Lene og spurgt om adgang til dagtilbudshjemmesiden. Det har hun fået 
nu.  Vi vil forsøge (igen) at få en fælles hjemmeside for Samdriften. Ønske om en 
ansvarlig fremadrettet for driften af hjemmesiderne/ siden. Der mangler både et 
æstetisk brush-up og en løbende opdatering. Jens tager sig af det! 

b. Indkommende punkter til bestyrelsesmøder: Send kommunikation i plenum via 
mail. Vi afholder os fra at drøfte pr. mail. Skal vi ha et fælles drev til punkter for 
dagsorden som man løbende skriver ind i? Ja, det beslutter vi. Jens opretter en 
database☺ 
 

c. Ledelsen, Børnehus/Dagpleje:  
Ulla føler sig godt taget imod og har modtaget en del forældrehenvendelser allerede, i en 
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ordentlig tone. Ulla understreger vigtigheden af den gode tone og ærligheden i 
kommunikationen. Ulla har haft et rigtig godt personalemøde, hvor der blev talt om 
kortsigtede planer og planer på lidt længere sigt. Der blev også talt årshjul og revurderet 
og diskuteret aktiviteter. Afslutningsvist på personalemødet læste Ulla brev op fra 
tidligere leder ift. både gode sider og fokuspunkter ift forbedring hos hende selv.  
 
Ulla har også netop afholdt et godt forældremøde og tager fokuspunkter med herfra til 
nyt personalemøde i den nære fremtid. Forældre vil løbende blive orienteret om tiltag og 
udvikling. Jens og Ulla vil løbende være i dialog med forældre og bestyrelsen omkring en 
fremtidig retning. Lige pt. skal der arbejdes primært på Børnehaven, da vuggestuen 
kører. Forældrene er velvillige ift. at hjælpe med praktiske tiltag.  
 
Personalets ferie og afspadsering skal afvikles inden årsskiftet og det er en udfordring så 
sent på året.  
 
Mødeplaner: Ulla fokus er at der skal være uddannet bemanding både morgen og 
eftermiddag.  
 
Tilsyn d.29/11: Vilkårlig lodtrækning, hvorefter der observeres i en halv time og derefter 
evalueres dér.  
 
Wanja fra tværgående enhed for læring har lavet forløb med børnehavepersonalet om 
pædagogisk udvikling. 
 
Dagplejen: Ulla har besøgt Rikke og der har været en fin dialog. Det er blandt andet aftalt 
at der skal afholdes et månedligt møde. Rikke kontakter Ulla ved behov der ligger 
derudover. Rikke giver udtryk for at hun har et godt samarbejde med både børnehave og 
vuggestue. Et nyt tiltag er at Rikke deltager i planlægningen af temaugerne, der afholdes 
to uger om året – her ligger Rikke hus til møderne. Ulla understreger vigtigheden af et 
bredt tilbud. Vi opfordrer til at forældre tager kontakt til ledelsen i Samdriften ift. valg af 
vuggestue/dagpleje. 
 

d. Ledelsen, Skole/SFO:  
Jens har været afsted til Sikker trafik-konference og det var en god oplevelse. Mange 
spændende oplæg om hvordan vi får børn til at færdes mere sikkert i trafikken og får 
inkluderet både dagtilbud og skole i dén proces. Vi skal have børn til at bevæge sig mere 
rundt i trafikken på cykel. Det taler både ind i trivsel, sundhedsdagsorden, personlig 
mestring etc. Lad os tage det op på et senere møde og lave en plan for hvordan vi kan 
gøre det! Det kommer ind i drevet. 
 
Skoleudvikling: Jens og Henrik Kallestrup har haft et møde om at arbejde med kvalitative 
data i skole-regi ift. at måle på kvaliteten. Noget lignende er gældende på 
dagtilbudsområdet. Ulla foreslår at vi gensidig i Samdriften bruger hinandens personale 
til dataindsamling. 
LMU: Udarbejder procedure for vikarer.  
Høring af ferieplan – Ingen kommentarer, det ser fint ud. Hermed godkendt. 

 
3. Personaledækning i børnehus: Punktet er blevet godt dækket på forældremødet. Ulla har haft et 

stillingsopslag oppe og der har været god søgning på. Huset er repræsenteret i valg af kollega 
fremadrettet, hvilket det ikke har været hidtil.  
 
Der afvikles en del ferie og afspadsering for tiden hvilket giver en del uro. Det skal kommunikeres 
ud til forældrene, også dem der ikke var der til forældremødet.  
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4. Hvordan får forældre kontakt til bestyrelsen, forældreråd; Ditte og Ulla arbejder videre med 

modellen. 
 
Skal vi begrænse besked flowet til ansatte? Det opleves ikke som en belastning. Generelt vil man 
hellere have beskeden end ikke. Der opfordres til at man som forældre sender beskeder til én 
personale og ikke alle, så det ikke bliver alles ansvar at svare. Ulla og Andreas er i gang med at 
fordele ansvaret for kommunikationen til forældrene i Børnehuset. 

 
5. Mobil politik, er den dækkende, bliver den fulgt?  Politikken bliver egentlig fulgt, men der kan 

være gråzoner (fx ture ud af huset på Mellemtrinnet), der ikke er blevet debatteret hidtil. Det er 
skolens ansvar hvordan telefonen forvaltes i skoletiden, men det er vores allesammen ansvar at 
pege på gråzoner.  

 
 
Næste punkter udskydes til næste møde: 
 

6. Aftenklub i Søvind, Shaun, hvem løber med den? 
 

7. Skovhaver https://www.hedeselskabet.dk/vi-stoetter/uddelinger/almas-intelligente-have, Shaun, hvem løber 
med den? 

8. Skolebus: Jens tager den med til Trafik og Miljø 
9. Punkter til næste dagsorden 
 

 
Referent: Marie Højlund Bræmer (Otto, Jørgen, Elise) 
mail: mariebraemer@hotmail.com 

 
Bestyrelsesformand: Ole Hoffgaard Munk (Carl, Willum og Leopold)  
mail: ole@hoffgaardmunk.dk 

 
Næstformand: Ditte Hermansen (Eigil, Vera og Aksel) 
mail: hermansenditte@gmail.com 

https://www.hedeselskabet.dk/vi-stoetter/uddelinger/almas-intelligente-have

